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Instans 
Kommunstyrelsen 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Plats och tid Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 6 maj 2019 kl 14:00-
16:02 

   
 

 
 
 
 
 

Beslutande Ledamöter 
Ulf Olsson (S)  ordförande 

Annette Carlson (M)  förste vice ordförande 

Kerstin Hermansson (C) andre vice ordförande 

Malin Carlsson (S) 
Tom Andersson (MP) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Andreas Exner (SD) 
Per Carlsson (S) 
Therése Björklund (S) 
Kristian Silbvers (SD) 
Ida Legnemark (V) 
Johan Wikander (L) tjg för Anna Svalander (L) 
Martin Nilsson (M) 

 
 
 
 

 

   

tjg för Oliver Öberg (M) 
Närvarande Ersättare 

Mohamed Farah (S) 
Ylva Lengberg (S) 
Mats Tolfsson (S) 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 
Hasse Ikävalko (M) 
Björn Qvarnström (SD) 
Crister Spets (SD) 
Mattias Danielsson (C) 
Stefan Lindborg (V) 
Hans Gustavsson (KD) 
Maria Hyllstam (MP) 

Övriga Tjänstemän 
Svante Stomberg kommunchef 
Magnus Widén ekonomichef 
Bengt Himmelman chef för Strategisk samhällsplanering 
Marie Ingvarsson kommunikationschef 
Elisabeth Eickhoff markchef 
Peder Englund chef CKS 
Roger Cardell budgetchef 
Susanne Glans controller 
Ewa Luvö kvalitetsstrateg 
Jan Olausson kvalitetsstrateg 
Emma Sandin politisk sekreterare 
Cornelia Forsström politisk sekreterare 
Helena Ruderfors politisk sekreterare 
Douglas Torén politisk sekreterare 
Dennis Jernkrook politisk sekreterare 
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Tillkännagivande av 
protokoll Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 15 maj 2019 

Underskrifter 
Paragrafer §§ 172-195  Sekreterare 

Carl Morberg 

 Ordförande 
Ulf Olsson (S) 

 Justerare 
Malin Carlsson (S)  
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Övrigt 
Innan sammanträdet genomförde Kommunstyrelsen ett företagsbesök på 
Uddetorp Invest mellan 10:30-12:00. Därefter hölls Kommunstyrelsens 
sammanträde. Efter sammanträdet genomfördes en miljöutbildning av Johan 
Linderstad från miljöförvaltningen för de ledamöter och ersättare som inte 
genomgått utbildningen tidigare 16:05-17:40 
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§ 173 
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§ 174 Dnr KS 2019-00376 1.1.2.25

Anmälningsärende 2019-05-06 ........... 8
§ 175 Dnr KS 2019-00367 1.1.2.25

Delegationsbeslut 2019-05-06 .......... 10
§ 176 Dnr KS 2017-00535 012

KC1 SKL-projekt för ett förenklat och effektivare styrsystem ............................. 15
§ 177 Dnr KS 2019-00294 1.2.2.0 

................................  
 

................................................................  
 

................................  
 

................................................................  
 

................................

KC2 Revidering av Borås stads styr- och ledningssystem . 16
§ 178 Dnr KS 2019-00374 1.2.2.0

KC3 Införande beslutsstödsystem ..... 18
§ 179 Dnr KS 2019-00457 1.1.2.25

PF1 Initiativärende: Utred otillbörliga relationer ................. 19
§ 180 Dnr KS 2018-00856 1.1.2.25

KU1 Hemlöshetskartläggning 2018 ... 21
§ 181 Dnr KS 2017-00250 701

KU2 Inriktningsdokument ungdomsmottagningar .............. 24 
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................................................................  
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§ 182 Dnr KS 2019-00352 3.1.2.2
M1 Försäljning av fastigheterna Bosnäs 3:21 och 3:22 i Funningen .................. 25

§ 183 Dnr KS 2016-00807 821
E1 Borås Arena 2.0 ........................... 26

§ 184 Dnr KS 2019-00354 2.4.2.2
E2 Ökad kreditlimit Akademiplatsen AB ............................ 29

§ 185 Dnr KS 2019-00173 1.1.2.1
E3 Svar på remiss: Lite mer lika. Översyn av kostnadsutjämningen för 
kommuner och landsting ................... 30

§ 186 Dnr KS 2019-00351 2.4.2.0
E4 Utökad låneram för Borås stads certifikats- och 
obligationsprogram ........................... 31

§ 187 Dnr KS 2019-00360 3.2.1.0
E5 Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen, tobakslagen, 
lagen om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare och lagen 
om handel med vissa receptfria läkemedel, från och med 1 juli 2019 ................ 32

§ 188 Dnr KS 2013-00728 050
E6 Svar på motion av Kerstin Hermansson (C): Giftfri vardag kräver 
handling ............ 34

§ 189 Dnr KS 2018-00360 3.1.1.2
SP1 Samrådsyttrande över detaljplan för Myrås, Myrås 1:163 m.fl. 
(Myråsskolan) ... 36

§ 190 Dnr KS 2017-00592 214
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SP2 Granskningsyttrande över detaljplan för Norrmalm, Norrmalm 1:1 
- Ynglingagatan ................................................................................................  

 

................................................................  
 

................................................................  
 

 
 

................................................................  
 

................................................................  

. 38
§ 191 Dnr KS 2017-00437 214

SP3 Granskningsyttrande detaljplan för Tosseryd: Torpa-Sjöbo 2:10 
(Torpa-Sjöbo 2:24) ............................ 40

§ 192 Dnr KS 2017-00391 439
SP4 Svar på motion av Kjell Hjalmarsson (MP): Mindre plast i våra 
vattendrag och hav ........................... 42

§ 193 Dnr KS 2017-00401 214
SP5 Samrådsyttrande över detaljplan för Trandared, Järnhättan 5 ................... 44

§ 194 Dnr KS 2019-00273 3.3.4.0
SP6 Yttrande över årlig avstämning av trafikförsörjnings-programmet 
för kollektivtrafiken ............................ 45

§ 195 Dnr KS 2016-00130 214
SP7 Avsluta fullmäktigeuppdraget för annan markanvändning på 
Nordskogen: Torpa-Sjöbo 2:81 ......... 48
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§ 172   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Malin Carlsson (M) med 
Tom Andersson (MP) som ersättare.     
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§ 173   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet 15:15-15:45.     
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§ 174 Dnr KS 2019-00376 1.1.2.25 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Finansrapport Borås Stad 190331 
Dnr 2019-00022, 1.1.5.3, Programområde 1 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Protokoll från ägarsamråd för Sjuhärads samordningsförbund den 15 mars 
2019 
Dnr 2019-00136, 1.1.2.25, Programområde 1 

Redovisning av utbildningsbidrag 2018 för Moderata Kretsstyrelsen Borås Stad. 
Original till GDPR-skyddad handling. 
Dnr 2019-00369, 1.1.1.4, Programområde 1 

Förordnande som notarius publicus 
Dnr 2019-00383, 1.1.4.5, Programområde 1 

Redovisning av utbildningsbidrag 2018 från Liberalerna Borås 
Dnr 2019-00169, 1.1.1.4, Programområde 1 

Entledigande från uppdrag som biträdande notarius publicus 
Dnr 2019-00384, 1.1.4.5, Programområde 1 

Protokoll från extrainsatt styrelsemöte för Industri-byggnader i Borås AB den 
26 mars 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.4.5, Programområde 1 

Protokoll från styrelsemöte för Elous 6 AB den 18 mars 2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.4.5, Programområde 1 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Lokaltrafik AB den 18 mars 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.4.5, Programområde 1 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 28 mars 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.4.5, Programområde 1 
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Skrivelse från Servicenämnden angående den höga skadefrekvensen på Borås 
Stads fordon 
Dnr 2019-00358, 1.1.2.25, Programområde 1               
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§ 175 Dnr KS 2019-00367 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20180824 (69/2018) 
Dnr: F 2018-00107,  2.3.1.1, Programområde 1 
 

 

 

 

 

 

 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän –  20181214 (91/2018) 
Dnr: F 2018-00144  2.3.1.1, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20181214 (92/2018) 
Dnr: F 2018-00140  2.3.1.1, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20190109 (24/2019) 
Dnr: F 2018-00147  2.3.1.1, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20190109 (25/2019) 
Dnr: F 2018-00148  2.3.1.1, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20190114 (1/2019) 
Dnr: F 2019-00006  2.3.1.1, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20190207 (7/2019) 
Dnr: F 2019-00019  2.3.1.1, Programområde 1 
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Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20190308 (22/2019) 
Dnr: F 2019-00012  2.3.1.1, Programområde 1 
 

 

 

 

 

 

 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20181018 
(78/2018) 
Dnr: F 2018-00143  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190128 
(3/2019) 
Dnr: F 2019-00014  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190124 
(4/2019) 
Dnr: F 2019-00015  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190214 
(9/2019) 
Dnr: F 2019-00023  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190214 
(10/2019) 
Dnr: F 2019-00022  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190201 
(11/2019) 
Dnr: F 2019-00021  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar –  
20190219 (12/2019) 
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Dnr: F 2019-00025  2.3.1.25, Programområde 1 
 

 

 

 

 

 

 

 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190219 
(13/2019) 
Dnr: F 2019-00026  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190219 
(17/2019) 
Dnr: F 2019-00030  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190219 
(18/2019) 
Dnr: F 2019-00031  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190218 
(19/2019) 
Dnr: F 2019-00036  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190228 
(20/2019) 
Dnr: F 2019-00037  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190311 
(21/2019) 
Dnr: F 2019-00038  2.3.1.25, Programområde 1 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190314 
(23/2019) 
Dnr: F 2019-00033  2.3.1.25, Programområde 1 
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Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20181212 
(89/2018) 
Dnr: F 2018-00160  2.3.1.3, Programområde 1 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20180927 
(90/2018) 
Dnr: F 2018-00161  2.3.1.3, Programområde 1 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20181211 
(5/2019) 
Dnr: F 2019-00016  2.3.1.3, Programområde 1 

Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20181218 
(6/2019) 
Dnr: F 2019-00017  2.3.1.3, Programområde 1 

Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av förhandlingsdelegationen 
giva förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda förvaltningar) avseende 
löneöversyn, etikettinplaceringar, anställningsvillkor, ersättningar – 20190211 
(8/2018) 
Dnr: F 2019-00020  2.3.1.3, Programområde 1 

Löneinplaceringsbeslut 20190101-20190319 (0001-0972/2019) 
F 2019-00044 2.3.6.1, Programområde 1 

Tecknande av pensionsavtal samt fastställande av pensionsförmåner enligt 
gällande avtal och/eller äldre pensionsavtal 20190131 (001—023/19), 20190228 
(024-049/19)  
Dnr: F 2019-00045 2.3.9.4, Programområde 1 

Tilldelningsbeslut Rekryteringskonsulter   
Dnr 2018-00083IN 

Tilldelningsbeslut Storkökskemikalier och service 
Dnr 2018-00088IN 
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Tilldelningsbeslut Livsmedel Frukt och grönt  
Dnr 2018-00033IN,  
 

 

 

 

      

 

 

 

 

Tilldelningsbeslut Livsmedel Kött och chark 
Dnr 2018-00032IN,  

Tilldelningsbeslut Livsmedel Grossist 
Dnr 2018-00031IN,  

Återkallelse av tilldelningsbeslut del e Rekryteringskonsulter 
Dnr 2018-00083IN,  

Tilldelningsbeslut del e Rekryteringskonsulter 
Dnr 2018-00083IN,               
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§ 176 Dnr KS 2017-00535 012 

SKL-projekt för ett förenklat och effektivare styrsystem 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen av Borås Stads deltagande i SKL-projektet förenklat och 
effektivare styrsystem läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) bjöd under våren 2017 in till ett 
nätverksarbete för ett förenklat och effektivare styrsystem. Deltagande 
kommuner skulle på hemmaplan genomföra en analys kring bakomliggande 
orsaker till behovet av förändring av styrningen och med genomförd analys 
som utgångspunkt ta fram förslag på förbättringar och implementera dessa. 
Ambitionen för deltagande kommuner var:  

Att genom analys skapa en tydlig bild kring bakomliggande orsaker eller 
utmaningar   

Att genomföra ett förbättringsarbete som stödjer kommunen i att förenkla och 
effektivisera styrmodellen. 

Genomförda förbättringsarbeten ska kunna spridas till andra. 

 

 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen beslutade 2 oktober 2017 att ge kommunchefen i uppdrag 
att genomföra projektet och Borås Stad var en av 11 kommuner som ingick i 
nätverket. Övriga kommuner var Hammarö, Uddevalla, Nyköping, Hedemora, 
Sundsvall, Eksjö, Stockholm Stad, Lindesberg, Karlshamn och Enköping.  

Beslutsunderlag 
1. Sammanställning av intervjuer med förtroendevalda 

2. Sammanställning av intervjuer med förvaltningschefer 

3. Deltagare i arbetsgrupperna 
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§ 177 Dnr KS 2019-00294 1.2.2.0 

Revidering av Borås Stads styr- och ledningssystem 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger kommunchefen i uppdrag att revidera Borås Stads styr- 
och ledningssystem i riktning mot tillitsbaserad styrning så att 

• det fokuserar på verksamhetens syfte och boråsarnas behov, 

• varje beslutsnivå kan stimulera samverkan och helhetsperspektiv,  

• förutsättningar skapas för självständiga, trygga och ansvarsfulla 
medarbetare som tar initiativ till utveckling och samarbete över de 
traditionella gränserna. 

En politisk beredningsgrupp tillsätts för att delta i och följa arbetet.        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads styr- och ledningssystem fastställdes av Kommunfullmäktige 2010  
och sedan dess har både synen på styrningen och kontroll och uppföljning för-
ändrats.  
 

 

 

Regeringen tillsatte i juni 2016 Tillitsdelegationen med uppdrag ”att inom 
ramen för de befintliga regelverken genomföra dels projekt som främja idé- och 
verksamhetsutveckling när det gäller kommunal verksamhet, dels projekt som 
omfattar hela styrkedjan det vill säga styrning från den nationella nivån till 
genomförandet i kommuner och landsting. Formerna för styrning och upp-
följning av offentlig verksamhet behöver utvecklas. Strävan är att styrningen ska 
kunna balansera behovet av kontroll med förtroende för medarbetares kunskap 
och erfarenhet. Styrningen ska ta till vara medarbetarnas kompetens till nytta 
för medborgare och företag.”  

Tillitsdelegationen presenterade sitt slutbetänkande i juni 2018 där de definierar 
tillitsbaserad styrning som: ”Tillitsbaserad styrning är styrmodeller med fokus 
på verksamhetens syfte och brukarens behov, där varje beslutsnivå aktivt verkar 
för att stimulera samverkan och helhetsperspektiv, bygga tillitsfulla relationer 
samt säkerställa förmåga, integritet och hjälpvillighet.”  

De gör ytterligare ett förtydligande när det gäller den praktiska definitionen: 
”Tillitsbaserad styrning är styrmodeller som syftar till att minska onödig 
kontroll i offentligt finansierad verksamhet och bättre ta tillvara medarbetarnas 
kompetens, för att på så vis skapa bättre kvalitet i tjänsterna till medborgaren”  
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Tillit innebär inte att utvärdering och kontroll ska avvecklas utan det handlar 
om att hitta en ändamålsenlig balans mellan tillit och kontroll och transparens. 
Dialogen ska vara det främsta verktyget för målsättningar och uppföljningar.  
Under perioden oktober 2017 till och med januari 2019 deltog Borås Stad i 
Sveriges Kommuner och Landstings projekt ”Förenklat och effektivare styr-
system”. De utvecklingsområden inom styrning och ledning som Borås Stad 
definierade i ansökan var målkonflikter, formuleringar, detaljstyrning och brist 
på analys.  Slutsatserna från projektet är att Borås Stad behöver gå mot en 
tillitsbaserad styrning.  
 

 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Kommunstyrelsen ger kommunchefen i uppdrag att revidera 
Borås Stads styr- och ledningssystem i riktning mot tillitsbaserad styrning så att 

• det fokuserar på verksamhetens syfte och boråsarnas behov, 

• varje beslutsnivå kan stimulera samverkan och helhetsperspektiv,  

• förutsättningar skapas för självständiga, trygga och ansvarsfulla 
medarbetare som tar initiativ till utveckling och samarbete över de 
traditionella gränserna. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att följande tillägg görs i besluts-
meningen: ” En politisk beredningsgrupp tillsätts för att delta i och följa 
arbetet”. 

Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlsons (M) tilläggsyrkande.     
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§ 178 Dnr KS 2019-00374 1.2.2.0 

Införande beslutsstödsystem 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger kommunchefen i uppdrag att införa ett beslutsstöd-
system.       

Sammanfattning av ärendet 
I oktober 2017 fick kommunchefen i uppdrag att genomföra projektet 
”Förenklat och effektivare styrsystem”, ett nätverksarbete som SKL bjöd in till. 
Ett av de problemområden som låg till grund för ansökan var ”Brist på analys”. 
Det finns ett behov av att öka tillgängligheten och synliggöra korrekt 
information för styrning och ledning av verksamheterna i kommunen. 
Resultatinformation ska exempelvis finnas åtkomligt för chefer och andra 
berörda grupper av medarbetare att ta del av. Detta för att skapa en överblick 
och transparens av verksamheten, följa upp och driva arbetet i enlighet med 
lagstiftning samt politikens och verksamhetens mål.  

Som ett första steg genomfördes en förstudie under 2018. Uppdraget för 
förstudien var att ge en beskrivning av vad Borås Stad behöver för stöd i en 
fortsatt effektivisering och utveckling av kommunens styrning och ledning vad 
gäller informationsstöd som främjar uppföljning, analys och beslut, ett besluts-
stödsystem. 

Ett beslutsstödsystem är ett system som samlar in data från olika verksamhets-
system, lagrar dessa (datalager), för att möjliggöra analyser över tid och med 
data från flera olika system, till exempel kostnad per utförd hemtjänsttimma. 
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§ 179 Dnr KS 2019-00457 1.1.2.25 

Initiativärende: Utred otillbörliga relationer 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2: 

Initiativärendet avslås. 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt eget yrkande, se bilaga     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar ett 
initiativärende, se bilaga.      

Beslutsunderlag 
Initiativärende: Utred otillbörliga relationer     

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) föreslår att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen uppdrar Centrum för Kunskap 
och Säkerhet att granska om fall av otillbörliga relationer inom Borås Stads 
boenden för asylsökande, eller de organisationer som staden har eller haft en 
samverkan med, har inträffat. 
I de fall lagöverträdelser inte kan uteslutas, uppdra CKS att tillsammans med 
berörd förvaltning samverka med polisen. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att ärendet avslås. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag att ärendet  
avslås och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill avslå 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande röstar ja, den det ej vill 
röstar nej: vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat att bifalla yrkandet” 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Martin Nilsson (M), Johan Wikander (L), Niklas 
Arvidsson (KD), Therése Björklund (S), Per Carlsson (S), Tom Andersson 
(MP), Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C), 
Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD). 
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§ 180 Dnr KS 2018-00856 1.1.2.25 

Hemlöshetskartläggning 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta med 8 röster mot 5: 

Individ- och familjeomsorgsnämndens kartläggning läggs till handlingarna. 
 

 

 

 

 

 

Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del: 

Kommunstyrelsen ges en redovisning av Individ – och familjeomsorgsnämnden 
och AB Bostäders arbete med Bostad först.    

Reservation 
Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för återremissyrkandet. 

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.   

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Borås Stads program mot hemlöshet ska Individ- och familjeomsorgs-
nämnden årligen kartlägga hemlösheten, analysera om kommunens insatser har 
konkreta effekter, och ge förslag på åtgärder till Kommunfullmäktige. 

Årets hemlöshetskartläggning bygger på Socialstyrelsens nationella under-
sökning och dess definitioner av hemlöshetsituationer. Enkätfrågorna har 
besvarats av medarbetare inom Socialtjänstens fyra förvaltningar och visar på 
personers hemlöshetssituation under vecka 36. Antal registreringar är markant 
högre än 2017 och främst har ökningen skett i situation 2.  

Antalet individer som befinner sig i situation 2 hade minskat stadigt sedan 2011, 
men har nu ökat kraftigt de två senaste åren. Individ- och 
familjeomsorgsnämnden förklarar ökningen till viss del med att enheten Unga 
vuxna tillkommit vilket innebär att det blivit lättare för en del av målgruppen att 
söka hjälp och därmed blir målgruppen även mer synlig. Enheten arbetar mot 
en ny målgrupp personer med missbruk mellan 18 och 25 år och antal ärenden 
inom åldersspannet 18 – 20 år har ökat med 200 % jämfört med tidigare. 
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I ett kompletterande svar från Individ- och familjeomsorgsförvaltningen uppger 
de att de ser att antalet redovisade i situation 2 ökat mer än det som beror på 
det ökade antalet placeringar för gruppen Unga Vuxna.  
De uppger också att de under mätperioden fick en del samtal ifrån handläggare 
som undrade kring definitionerna av de olika situationerna. Från en del av de 
samtalen förstod de att situation 2 ibland tolkats olika och att det kunde vara en 
del av förklaringen till ökningen. De skriver att de inte vet om det är så och det 
är omöjligt att uppge ett antal på hur många det i så fall skulle röra sig om, men 
de har haft med det som en möjlig felkälla i vår analys. 
 

 

 

 

 

 

De har därför lagt in en plan för att tydliggöra definitionerna inför nästa kart-
läggning för att på sätt säkerställa att handläggarna registrerar i rätt situation. 

Antalet i hemlöshetssituation 3 har en fortsatt nedåtgående trend, vilket är 
motsatt den nationella trenden i landet. Orsaken kan vara handläggarnas 
medvetenhet och stringens i bedömning av behovet gällande sociala kontrakt 
och övergångslägenheter.  

Oroväckande är att många i åldrarna 18 – 35 år är inom situation 1. Det finns 
ett behov av en djupare mer kvalitativ kartläggning för att få en klarare bild av 
målgruppen och hitta framgångsfaktorer i arbetet med hemlöshetsproblematik. 
Viktigt är att fortsätta det förebyggande arbetet inom Vräkningsförebyggande 
enheten. Ett stort antal av de hemlösa är förälder till barn, 18 år eller yngre, 
vilket drabbar barnen hårt oavsett i vilken situation den hemlösa befinner sig. 
Inom situation 3 återfinns familjer som före verkställighet av vräkning väljer att 
flytta och exempelvis bo tillfälligt hos släktingar och bekanta.  
 
Planerade förbättringsåtgärder utifrån 2018 års hemlöshetskartläggning är:  
 
( Brukarrevision på Klintesväng i början av 2019. 
( Ett drogfritt stödboende kommer att startas upp under 2019. 
 ( Att utifrån uppdrag från nämnden utveckla våra akuta boendeinsatser, både 
Klintesväng och Badhusgatan berörs.  
( Arbete kring samverkansrutin med Frivården pågår.  
( Förslag gällande Individ- och familjeomsorgsnämndens boendeuppdrag har 
förmedlats till Kommunstyrelsen för beslut.            

Beslutsunderlag 
Kartläggning av hemlöshet i Borås 2018 

Skrivelse från Individ- och familjeomsorgsnämnden om möjliga felkällor   
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Malin Carlsson (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Individ- och familjeomsorgsnämndens kartlägg-
ning läggs till handlingarna. 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och kommunalrådet Annette Carlson 
(M) yrkar att ärendet ska återremitteras, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas  Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlsons (M) yrkande om återremiss. 

Ida Legnemark (V) yrkar att följande läggs till i beslutsmeningen ”Kommun-
styrelsen ges en redovisning av individ- och familjeomsorgsnämnden och AB 
Bostäders arbete med Bostad först”. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels om ärendet skall avgöras idag och 
dels om ärendet skall återremitteras och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill att ärendet 
skall avgöras idag röstar ja, den det ej vill röstar nej: vinner nej har Kommun-
styrelsen beslutat att återremittera ärendet”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Johan Wikander (L), Thérese Björklund (S), Per 
Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exners (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Annette Carlson (M). 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Ida Legnemarks 
(V) tilläggsyrkande. 
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§ 181 Dnr KS 2017-00250 701 

Inriktningsdokument ungdomsmottagningar 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna avtal mellan Västra Götalands läns landsting genom Södra hälso- 
och sjukvårdsnämnden och Borås kommun avseende samverkan vid ungdoms-
mottagningen i Borås kommun 2019-2021 (HSNS 2018-00139)    

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen antog den 19 februari 2018 Inriktningsdokument för 
ungdomsmottagningar 2018-2022. Kommunstyrelsen anser att det är positivt 
med ett inriktningsdokument för att ge ökad jämlikhet för ungdomar och är 
tydligt för region och kommun på lokal nivå att utgå från. 

I inriktningsdokumentet framgår att en riktlinje för ekonomisk fördelnings-
princip gällande region- och kommunersättning kan vara 75/25. 

Ska Borås Stad finansiera 25 % av ungdomsmottagningens totala kostnad 
innebär det en betydande kostnadsökning. Borås Stads kostnad för ungdoms-
mottagningen uppgick 2018 till 666 tkr och en finansiering med 25% skulle 
innebära en kostnad på ca 2,8 miljoner. 

Vid de regelbundna politiska dialogmöten mellan VG-regionen och Borås stad 
har stadens föreslagna kostnadsökning diskuterats, vilket resulterat i ett avtals-
förslag 2019-2021 som bygger på en stegvis ökad ersättningstrappa.               

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse inriktningsdokument ungdomsmottagning 

2. Inriktningsdokument för ungdomsmottagningar, 2017-11-29 

3. Avtal mellan Västra Götalands läns landsting genom Södra hälso- och 
sjukvårdsnämnden och Borås kommun avseende samverkan vid 
ungdomsmottagningen i Borås kommun 2019-2021 (HSNS 2018-00139)   
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§ 182 Dnr KS 2019-00352 3.1.2.2 

Försäljning av fastigheterna Bosnäs 3:21 och 3:22 i 
Funningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunen säljer fastigheten Bosnäs 3:21 för 2 050 000 kronor till Jonatan & 
Lena Wårfors. 

Kommunen säljer fastigheten Bosnäs 3:22 för 1 370 000 kronor till Thomas & 
Margareta Wårfors.  

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden har i Borås Stads budget för 2015 fått i uppdrag att 
göra en genomgång av möjligheter att avveckla sådana fastigheter som inte 
behövs för kommunal verksamhet. Fastigheterna Bosnäs 3:21 och 3:22 är just 
sådana fastigheter. Bosnäs 3:21 är den gamla lärarbostaden i Funningen och 
Bosnäs 3:22 är gamla Funningeskolan. Bosnäs 3:21 har under en tid varit 
uthyrd, men står nu tom medans Bosnäs 3:22 stått tom under flera år. Bägge 
fastigheterna är i behov av renovering. 

Eftersom de bägge fastigheterna har en rad gemensamma funktioner såsom 
elabonnemang, uppvärmning m.m., så salufördes fastigheterna ihop. Med hjälp 
av Mäklarhuset har fastigheterna legat ute till försäljning via Hemnet och 
intresset har varit stort. Efter gängse budgivning har en köpare, som lämnat det 
högsta budet på 3 420 000 kr, blivit tillfrågad om att köpa de bägge fastig-
heterna. Eftersom budgivaren har för avsikt att bosätta sig i lärarbostaden och 
hans mor och far i lärarbostaden skriver vi två köpeavtal. 

Fastigheterna säljs i befintligt skick och köpeskillingen har delats upp efter skick 
på fastigheterna så att Bosnäs 3:21 säljs för 2 050 000 kr och Bosnäs 3:22 säljs 
för 1 370 000 kr. Tillträde och betalning sker 2019-05-09.                

Beslutsunderlag 
1. Köpekontrakt, Bosnäs 3:21 och 3:22 

2. Depositionsavtal, Bosnäs 3:21 och 3:22  

3. Tomtkarta, Bosnäs 3:21 och 3:22 

4. Översiktskarta, Bosnäs 3:21 och 3:22 

5. LFF Budgetuppdrag 2015  
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§ 183 Dnr KS 2016-00807 821 

Borås Arena 2.0 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Borås Arena AB beviljas en utökad borgen med 38 miljoner kronor plus moms 
totalt 48 miljoner kronor för att vidta ombyggnads- och renoveringsarbeten på 
Borås Arena i enlighet med det i ärendet redovisade förslaget. Sammantaget har 
då Projekt Borås Arena 2.0 beviljats kommunal borgen med 100 miljoner 
kronor plus moms 25 miljoner kronor.             

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunstyrelsen att bevilja Borås 
Arena AB utökad borgen i enlighet med de intentioner Kommunfullmäktige 
beslutade om i januari 2017, för att vidta ombyggnads- och renoveringsarbeten 
på Borås Arena.    

Borås Arena AB, ett helägt bolag av IF Elfsborg, äger Borås Arena och hyr ut 
densamma till Borås Stad. Fritids- och folkhälsonämnden har ansvaret för den 
dagliga driften och uthyrningen av anläggningen. Nämnden säkerställer också 
att Arenan upplåts till andra föreningar och för andra evenemang. 

Kommunfullmäktige beslutade i januari 2017 att ge Borås Arena AB en utökad 
borgen på sju miljoner kronor för att ta fram detaljerade underlag kring projek-
tering och tidsplan för utveckling av anläggningen. Ramen för om- och till-
byggnad fick inte överskrida 100 miljoner kronor. 

Borås Arena har nu inkommit med en kostnads- samt tidsplan över behovet av 
ombyggnads- och renoveringsarbeten på Borås Arena. Fokus ligger på 
Sjuhäradsläktaren, på underhålls- och standardförbättrande åtgärder, supporter-
torg, kommunikationsyta mellan de olika läktarna samt ombyggnad av ”Harald 
Nyborg”-lokalerna. 

De föreslagna underhålls- och standardhöjande åtgärder är bland annat byte av 
arenabelysningen till en mer energieffektiv LED-belysning, nya storbilds-
skärmar, nytt inpasseringssystem, varmvatten på toaletterna, samt tilläggs-
isolering på samtliga läktare utom Elfsborgsläktaren, stolsbyte på vissa partier, 
översyn av IT-lösningar på Arenan, staket- och insynsskydd ses över samt att 
avbytarbåsen görs om. Dessutom görs åtgärden med att ta bort återstående 
trallgolv och ersätta med durkplåt (UEFA-krav) samt översyn av takläggningen 
för att komma åt det takläckage som finns idag. 
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Sammantaget menar Fritids- och folkhälsonämnden att det är motiverade 
åtgärder som föreslås av Borås Arena AB. Arenan kommer fortfarande att vara 
en av Sveriges absolut mest kostnadseffektiva elitarenor efter de föreslagna 
åtgärderna 
 

 

 

Kommunstyrelsen kan konstatera att Borås Arena tillkomst för drygt 10 år 
sedan har gett en mycket positiv utveckling för både elit- och breddfotbollen. 
Till en förhållandevis låg investeringsutgift har staden fått en funktionell arena 
året om som då gav eko i fotbollssverige som den första nya fotbollsarenan på 
mycket länge. Flera har därefter uppförts. Ett antal har gått och det är logiskt 
att en utveckling av arenans funktionalitet behöver göras. Kommunstyrelsen är 
således i grunden positiv till Borås Arena AB´s planer på att modernisera 
arenan. I borgensbeslutet på 7 mnkr 2017-01-26 som då omfattade projektering 
och planering beräknades den totala investeringsutgiften till 100 mnkr exkl. 
moms. Kommunfullmäktige beslutade därefter 2018-11-22 som ett delbeslut i 
projektet att bevilja Borås Arena AB ytterligare 55 mnkr i kommunal borgen 
och sade då att kommande etapper för arenans fortsatta utveckling får tas 
ställning till i särskild ordning. Efter det beslutet har förutsättningarna delvis 
förändrats i och med att ”Harald Nyborg” lokalen blivit tillgänglig som en 
viktig komponent i att förädla arenan. Nu finns det enligt Borås Arena AB goda 
möjligheteter att inom den ekonomiska investeringsramen på 100 mnkr plus 
moms förverkliga de idéer och ambitioner som funnits med hela tiden i 
projektet.  
Det är inte helt givet att förutse den kommande hyresnivån för Fritids- och 
folkhälsonämnden efter genomförandet bl.a. beroende på vad som ska be-
tecknas som underhåll och investering med tillhörande avskrivningstider samt 
hur samtalen mellan Borås Arena AB och Skatteverket fortlöper kring 
momsfrågan. Fritids- och folkhälsonämnden ber att få återkomma i det ärendet.  

Kommunstyrelsen är givetvis medveten att detta kommer att påverka 
kommunens kostnader för att förfoga över arenan enligt det avtal som råder 
mellan kommunen och Borås Arena AB. Hur mycket nettodriftkostnaderna 
kommer att öka får det vidare arbetet utvisa. I Kommunstyrelsens rambudget 
för 2019 fanns avsatt 5,0 mnkr avsatt för utveckling av idrottsanläggningar. 
Under höstens budgetprocess lades 1,5 mnkr ut till Fritids- och folkhälso-
nämnden för den nya Rydahallen som invigs under året. I arbetet med budget 
2020 måste därför nya resurser tillskapas/avsättas för att möta den högre 
hyresnivån som kan beräknas till ca 6 mnkr fr.o.m. 2020. Redan under 2019 
kommer dock den del av projektet som kan betraktas som underhållsåtgärder ca 
3-4 mnkr att falla ut som direktfakturering från Borås Arena AB till Fritids- och 
folkhälsonämnden. Detta reducerar då underlaget för den framtida hyresnivån. 
Nämnden får i särskild ordning göra en framställan om detta. 
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I dagsläget har Borås Arena AB beviljad kommunal borgen på 196,3 mnkr 
varav 111 mnkr är utnyttjad före denna ansökan. I detta beslut föreslås att 
Borås Arena AB beviljas ytterligare 38 mnkr i utökad borgen plus moms. 
Sammantaget har då Borås Arena AB beviljats 100 mnkr plus moms 25 mnkr 
för projekt Borås Arena 2.0 vilket följer de ursprungliga planerna.  

Borås Arena AB erlägger ingen borgensavgift för de lån som bolaget upptar 
vilket är brukligt gentemot föreningslivet. Tidsrymden för hur länge den 
kommunala borgen gäller följer löptiden för de lån som borgensbeviljandet 
avser.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Fritids- och folkhälsonämndens beslut 

3 Underlag från Borås Arena AB.   
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§ 184 Dnr KS 2019-00354 2.4.2.2 

Ökad kreditlimit Akademiplatsen AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Kreditlimiten för Akademiplatsen AB ökas med 11 000 000 kronor, till 
54 000 000 kronor. 
 

 

 

 

 

 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga.        

Sammanfattning av ärendet 
Akademiplatsen AB har inkommit med ansökan om utökad kreditlimit med 11 
miljoner kronor, till en sammanlagd limit på 54 miljoner kronor. 

Kommunstyrelsen beslutar normalt om bolagens finansiering i samband med 
godkännande av bolagets budget, men då befintlig limit inte tar höjd för 
bolagets förändrade drift med hyra för fastigheten Eolus 6, Borås Kongress, 
behöver separat beslut om ökad limitgräns fattas. 

Internbanken har i samband med ärendeberedningen tagit del av bolagets 
likviditetsbudget för 2019.  

Kommunstyrelsen konstaterar att den begärda ökningen av kreditlimit är rimlig 
utifrån bolagets förändrade drift med hyra för Eolus 6, och att limiten behöver 
höjas innan kommande ordinarie finansieringsbeslut.                 

Beslutsunderlag 
1. Bolagets framställan, 2019-04-01 

2. Bolagets styrelseprotokoll, 2019-02-07 

3. Skrivelse, 2019-05-06 

4. Beslutsförslag, 2019-05-06   
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§ 185 Dnr KS 2019-00173 1.1.2.1 

Svar på remiss: Lite mer lika. Översyn av kostnads-
utjämningen för kommuner och landsting 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar översända upprättat svar till Finansdepartementet.  
 

 

 

 
 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga.       

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har tillsammans med övriga kommuner i Sveriges erbjudits att lämna 
remissvar på förslaget till reviderat kostnadsutjämningssystem, ”Lite mer lika” 
SOU 2018:74. Förslaget är genomarbetat och Borås Stad ställer sig positivt till 
förslaget i sitt remissvar till Finansdepartementet.                

Beslutsunderlag 
1. Betänkandet SOU 2018:74, Lite mer lika 

2. Remissvar till Finansdepartementet   

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar översända upprättat svar till Finansdepartementet 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) tillstyrker Ulf Olssons (S) förslag. 
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§ 186 Dnr KS 2019-00351 2.4.2.0 

Utökad låneram för Borås stads certifikats- och 
obligationsprogram 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad utökar sitt certifikatsprogram till en sammanlagd ram på 
3 000 000 000 kronor, samt sitt obligationsprogram till en sammanlagd ram på 
6 000 000 000 kronor. 
 

 

 

 

 

I beslutet deltar inte Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD).        

Sammanfattning av ärendet 
För att i god tid möta kommande finansieringsbehov för Borås Stad och de 
kommunala bolagen behöver Internbanken utöka låneramarna i kommunens 
befintliga kapitalmarknadsprogram. Certifikatsprogrammet, där upplåning på 
upp till 12 månaders löptid görs, behöver ökas med 500 miljoner kronor till 
sammanlagt 3 miljarder kronor (mdkr). Obligationsprogrammet, där upplåning 
på löptider över 12 månader görs, behöver utökas med 1 mdkr till 6 mdkr. 

Certifikatsprogrammet står idag för cirka 20% och obligationsprogrammet för 
nästan 50% av Internbankens upplåning. Kapitalmarknaden är således en 
mycket viktig finansieringskälla och i takt med ökat upplåningsbehov behöver 
ramarna höjas för att säkra tillgången på kapital. 

Ramarna på certifikats- och obligationsprogrammet ska inte förväxlas med 
låneramarna enligt Kommunfullmäktiges riktlinjer. Varje enskild upp-
låning/emission inom certifikats- eller obligationsprogrammen måste rymmas 
inom den av Kommunfullmäktige årligen beslutade låneramen.  

En höjning av ramarna medför inte ökade kostnader. Kostnaderna uppstår när 
ramen utnyttjas.             

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag, 2019-05-06 

2. Skrivelse, 2019-05-06   
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§ 187 Dnr KS 2019-00360 3.2.1.0 

Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen, 
tobakslagen, lagen om elektroniska cigaretter och 
påfyllningsbehållare och lagen om handel med vissa 
receptfria läkemedel, från och med 1 juli 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta med 8 röster mot 5: 

Anta reviderad ”Taxa för tillstånd och tillsyn enligt alkohollagen, tobakslagen, 
lagen om elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare och lagen om handel 
med vissa receptfria läkemedel” att gälla från 2019-07-01. 
 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga.   

Sammanfattning av ärendet 
Miljö- och konsumentnämnden föreslår att ”Taxa för prövning och tillsyn 
enligt alkohollagen, tobakslagen, lagen om elektroniska cigaretter och 
påfyllningsbehållare och lagen om handel med vissa receptfria läkemedel” 
revideras med anledning av en ny lag om tobak och liknande produkter. Den 
nya lagen innebär en förändrad hantering av avgifter för ansökningar om 
tobakstillstånd och tillsyn som börjar att gälla från den 1 juli 2019. Miljö- och 
konsumentnämnden föreslår en ny avgift för ansökan om tobakstillstånd samt 
en ny avgift för tillsyn avseende detaljhandel och partihandel med tillstånd för 
tobaksförsäljning.           

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse från Kommunstyrelsen, 2019-05-06 

2. Beslut från Miljö- och konsumentnämnden 2019-03-26 

3. Taxa för tillstånd och tillsyn enligt alkohollagen, tobakslagen, lagen om 
elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare och lagen om handel med vissa 
receptfria läkemedel.  
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att anta reviderad ”Taxa för tillstånd och 
tillsyn enligt alkohollagen, tobakslagen, lagen om elektroniska cigaretter och 
påfyllningsbehållare och lagen om handel med vissa receptfria läkemedel” att 
gälla från 2019-07-01. 
 

 

 

 

 

 
 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Avgifterna för nya tillstånd för tobaksförsäljning samt Avgifter för tillsyn 
gällande försäljning av tobak och e-cigaretter och/eller påfyllningsbehållare 
sänks, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej: vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Johan Wikander (L), Thérese Björklund (S), Per 
Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exners (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 188 Dnr KS 2013-00728 050 

Svar på motion av Kerstin Hermansson (C): Giftfri 
vardag kräver handling 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen bifalls.           

Sammanfattning av ärendet 
Kerstin Hermansson (C) föreslår i en motion att: 
förekomsten av produkter och material som innehåller miljögifter i Borås Stads 
förskolor ska inventeras, och vid behov ersätta dem med miljövänliga alternativ. 
 
krav på giftfria produkter i all offentlig upphandling ska användas. 
 
Kommunstyrelsen konstaterar att det redan idag pågår ett arbete i motionens 
anda och att förslaget ligger i linje med Borås Stads miljömål.  

Beslutsunderlag 
Kerstin Hermansson (C) föreslår i en motion att: 

förekomsten av produkter och material som innehåller miljögifter i Borås Stads 
förskolor ska inventeras, och vid behov ersätta dem med miljövänliga alternativ. 

krav på giftfria produkter i all offentlig upphandling ska användas. 
 

Stadsdelsnämnderna, Tekniska nämnden, Miljö- och konsumentnämnden och 
Lokalförsörjningsnämnden har yttrat sig över motionen och beslutat att 
tillstyrka den.  
 
Kommunstyrelsen konstaterar att det redan idag pågår ett arbete i motionens 
anda och att förslaget ligger i linje med Borås Stads miljömål.  
 
Borås Stad Koncerninköp använder Upphandlingsmyndighetens hållbarhets-
krav i ramavtal, samt när organisationen ger uppdrag att göra en upphandling. 
Detta innebär att när organisationen avropar från ramavtal eller anlitar 
koncerninköp i sina upphandlingar är dessa redan anpassade till miljökraven. 
Upphandlingsmyndigheten är drivande för miljöanpassad offentlig upp-
handling. Upphandlingsmyndigheten förvaltar och utvecklar miljöverktyget, en 
internettjänst med förslag till miljökriterier vid upphandling av varor och 
tjänster. 
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För att underlätta kontrollen och uppföljningen av upphandlade produkter 
undersöks möjligheterna att införa en kemikaliedatabas. Det pågår också ett 
samarbete med Miljö- och konsumentförvaltningen där aktuella upphandlingar 
gås igenom gällande miljökrav. Miljö- och konsumentförvaltningen samarbetar 
också med skola och förskola där syftet är att få in kemikaliefrågan i den 
säkerhetsrond som görs på förskolor och skolor. 
Lokalförsörjningsnämnden rekommenderar att fortsätta arbetet med att 
förbättra miljön inomhus vid löpande underhåll, vid ombyggnad samt vid 
nybyggnad av lokaler. För att välja rätt material används miljödatabasen Sunda 
Hus. Ytterligare aspekter som bevakas i inomhusmiljön är tex förekomsten av 
radon och asbest. 
 
Kommunstyrelsen ser positivt på det arbete som pågår och föreslår att 
motionen bifalls för att säkra att arbetet fortlöper och att återkoppling på 
politisk nivå sker.  
 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Motionen är besvarad. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och kommunalrådet Annette Carlson 
(M) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Motionen bifalls. 

Tom Andersson (MP) tillstyrker Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlsons 
(M) bifallsyrkande. 
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§ 189 Dnr KS 2018-00360 3.1.1.2 

Samrådsyttrande över detaljplan för Myrås, Myrås 
1:163 m.fl. (Myråsskolan) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 
 

 

 

 

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.        

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanens syfte är att utöka byggrätten för att möjliggöra ut- och tillbyggnad 
av Myråsskolan samt byggnation av en fullstor idrottshall. På så sätt kan 
elevkapaciteten öka från 3-parallellig (ABC-klass) till 4-parallellig (ABCD-klass) 
F-6 skola, vilket innebär en elevkapacitetsökning från 500 till 756 elever. 
Kompensationsåtgärder ska genomföras för nedtagning av träd i en biotop-
skyddad ensidig allé.    

Det är viktigt att gatumiljön vid skolan ses över och får en förhöjd trafik-
säkerhet i samband med att skolutbyggnaden. 

Gestaltning och utformning av idrottshallen är viktig med hänsyn tagen till 
omkringliggande bebyggelse. Kommunstyrelsen vill att möjligheten prövas att 
idrottshallen placeras längre ifrån Skogslindsgatan, för att ge plats för ytterligare 
på- och avstigningsplatser för eleverna. 

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd, BN2018-871, 2019-03-27 

2. Planbeskrivning, 2019-03-27 

3. Plankarta, 2019-03-27   

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar att  
Kommunstyrelsen beslutar att följande tillägg görs i Samrådsyttrandets andra 
stycke: ”Gestaltning och utformning av idrottshallen är viktig med hänsyn tagen 
till omkringliggande bebyggelse. Kommunstyrelsen vill att möjligheten prövas 
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att idrottshallen placeras längre ifrån Skogslindsgatan, för att ge plats för 
ytterligare på- och avstigningplatser för eleverna  
 

Kerstin Hermansson (C) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD tilläggsyrkande.  
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§ 190 Dnr KS 2017-00592 214 

Granskningsyttrande över detaljplan för Norrmalm, 
Norrmalm 1:1 - Ynglingagatan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3: 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 
 

 

 

 

 

 
 
 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.      

Vidare reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt eget yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra uppförandet av ca 60 nya bostäder på 
Norrmalm. Bostäderna är fördelade på tre byggnader som föreslås i södra delen 
av planområdet, norr om Sagavallen. Den nya bebyggelsen ska ha en hög miljö-
profil och den naturmark som tas bort ska kompenseras i närområdet. All 
parkering för den föreslagna bebyggelsen ska lösas på den egna kvartersmarken 
enligt kommunens parkeringsregler.  

I samrådsskedet av detaljplanen ingick även ett område norr om Folkungagatan 
tänkt för bostäder. Denna del utgår ur planen inför granskning.               

Beslutsunderlag 
1. Planbeskrivning, 2019-03-12 

2. Plankarta, 2019-03-12    

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen avstyrker 
planförslaget, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Planförslaget avstyrkes, se bilaga. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
39(48) 

Sammanträdesdatum 
2019-05-06 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermansson (C) 
förslag, dels till Andreas Exners (SD) förslag och dels till Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. Votering begärs. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ordföranden tillkännager att Kerstin Hermanssons (C) förslag är huvudförslag i 
huvudomröstningen. 

För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Andreas Exners (SD) förslag och dels till Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Andreas Exners (SD) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Omröstning 
Vid omröstning röstas ja av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
samt nej av Niklas Arvidsson (KD). 

Martin Nilsson (M), Johan Wikander (L), Thérese Björklund (S), Per Carlsson 
(S), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), Kerstin 
Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) avstår från att rösta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 2 röster mot 1, 10 avstår: 

Andreas Exners (SD) förslag är motförslag i huvudomröstning. 

Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslut enligt Andreas Exners (SD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Martin Nilsson (M), Johan Wikander (L), 
Thérese Björklund (S), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson 
(S), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf 
Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD).   
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§ 191 Dnr KS 2017-00437 214 

Granskningsyttrande detaljplan för Tosseryd: Torpa-
Sjöbo 2:10 (Torpa-Sjöbo 2:24)  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2: 

Kommunstyrelsen har inga synpunkter på förslaget.  
Detaljplanen ska antas i Kommunfullmäktige. Detaljplanen ska invänta av 
Kommunstyrelsen godkänt exploateringsavtal innan antagande.  
 

 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.   

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra uppförande av bostäder och förskola 
inom fastigheten Torpa-Sjöbo 2:24 m.fl. i Tosseryd. Inom planområdet föreslås 
även en mindre centrumpunkt med möjlighet till lokaler i bottenvåningarna. 
Syftet är också att möjliggöra en ny angöringsväg för gång, cykel och buss 
genom området till samhället Tosseryd.  

Detaljplanen möjliggör att ca 350 lägenheter i flerbostadshus och ca 80 
bostäder i radhus, parhus eller kedjehus.  

Inför granskningsskedet har det tagits fram ett kvalitetsprogram som beskriver 
områdets inriktning och vilka utformningsprinciper som är viktiga för att uppnå 
hög kvalitet.  

De synpunkter som har inkommit under samrådet har bland annat resulterat i 
en bearbetning av områdets trafikstruktur. En trafikutredning har tagits fram 
som undersöker konsekvenserna av tre olika trafikscenarion.  

Granskningsversionen av planförslaget utgår från ett scenario som innebär att 
ingen biltrafik från området släpps ut på Tosserydsvägen. Därmed når trafiken 
från Tosseryd även fortsättningsvis riksväg 42 genom den befintliga utfarten.  

Det nya området kopplas till Långestensrondellen för all biltrafik. I 
anslutningen mellan områdets huvudgata och Tosserydsvägen ordnas en 
bussgata där ingen biltrafik kan passera. Den nya trafikstrukturen innebär även 
att planområdet har minskats ner så att den del som låg norr om 
Tosserydsvägen inte längre är med i planen. 

Kommunstyrelsens synpunkter från samrådsskedet har till stor del tillgodosetts 
till granskningsskedet. Inför antagande behövs förutom exploateringsavtal 
också ett avtal med Trafikverket om utfart i Långestensrondellen.                 
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Beslutsunderlag 
1. Planbeskrivning, 2019-02-04 

2. Illustration, 2019-02-04 

3. Plankarta, 2019-02-04 

4. Samrådsredogörelse 2019-04-02   
 

 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen har inga synpunkter på förslaget.  
Detaljplanen ska antas i Kommunfullmäktige. Detaljplanen ska invänta av 
Kommunstyrelsen godkänt exploateringsavtal innan antagande 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen avstyrker förslaget, se bilaga. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkar bifall 
till Kerstin Hermanssons (C) förslag. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C)  
förslag och dels till Andreas Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej: vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exners (SD) yrkande”  

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Martin Nilsson (M), Johan Wikander (L), Niklas 
Arvidsson (KD), Thérese Björklund (S), Per Carlsson (S), Tom Andersson 
(MP), Malin Carlsson (S), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C), 
Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD).     
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§ 192 Dnr KS 2017-00391 439 

Svar på motion av Kjell Hjalmarsson (MP): Mindre plast 
i våra vattendrag och hav 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen bifalls.            

Sammanfattning av ärendet 
Kjell Hjalmarsson (MP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-04-27 
lämnat in förslaget  

att ansvarig förvaltning inventerar alla konstgräsplaner med fokus på läckage till 
dagvatten och övrig miljö,  

att det där det finns risk att plast/gummigranulat sprids till miljön vidtas 
åtgärder såsom exempelvis filter i dagvattenbrunnar, samt  

att man kontrollerat samlar upp och renar det granulat som följer med vid 
snöröjning.           

Motionen har skickats på remiss till Fritids- och folkhälsonämnden, 
Servicenämnden, Borås Energi och Miljö AB, Tekniska nämnden och Miljö- 
och konsumentnämnden. 

Miljö- och konsumentnämnden tillstyrker motionen. Borås Energi och Miljö 
AB ställer sig positiva till motionen men åtgärder ligger utanför deras 
verksamhetsområde. Tekniska nämnden beslutar att vad gäller kommunens 
konstgräsplaner föreslå att åtgärder i enlighet med motionens intentioner bör 
göras med hänvisning till försiktighetsprincipen. Vad avser åtgärder i vägnätet 
invänta bättre kunskap för att kunna vidta relevanta åtgärder för att motverka 
spridning av mikroplaster till våra vattendrag och hav via dagvattnet. Fritids- 
och folkhälsonämnden tillstyrker motionen. Servicenämnden avstod från att 
yttra sig, eftersom hur plast/gummigranulat sprids via tex dagvattenbrunnar 
eller vid snöröjning är en fråga från deras beställar-förvaltningar i första hand.  

Åtgärder är idag vidtagna genom Fritids- och folkhälsonämnden vilka 
prioriterar de planer de snöröjer och inom 1-2 år kommer alla planer att vara 
säkrade. 
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Beslutsunderlag 
1. Motion Kjell Hjalmarsson (MP) Mindre plast i våra hav och vattendrag 

2. Svar på remiss från Fritids och folkhälsonämnden 

3. Svar på remiss från Servicenämnden 

4. Svar på remiss från Tekniska nämnden 

5. Svar på remiss från Miljö- och konsumentnämnden 

6. Svar på remiss från Borås Energi och Miljö AB  
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§ 193 Dnr KS 2017-00401 214 

Samrådsyttrande över detaljplan för Trandared, 
Järnhättan 5 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ser positivt på utökade boendemöjligheter i det utpekade 
urbana stråket utmed Trandaredsgatan. Kommunstyrelsen anser dock att 
byggnaden ska lämna större distans mot Trandaredsgatan för att få en mer 
likartad och inbjudande vy över stråket. Byggnadens gestaltning på norra delen 
kan därmed vara högre för att markera platsen. Detta bör studeras i det 
fortsatta arbetet.  

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra uppförande av bostäder och viss 
centrumverksamhet inom fastigheten Järnhättan 5, i översiktsplanen utpekas 
stråket längs med Trandaredsgatan som ett urbant stråk. Området ligger utmed 
Trandaredsgatan och Kindsgatan.               

Beslutsunderlag 
1. Planbeskrivning 2019-04-09 

2. Inbjudan till samråd, 2019-04-09 

3. Plankarta, 2019-04-09   
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§ 194 Dnr KS 2019-00273 3.3.4.0 

Yttrande över årlig avstämning av trafikförsörjnings-
programmet för kollektivtrafiken 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 6: 

Lämna följande synpunkter: 

 

 

 

 

 

 

För att uppnå fastställda mål om ökat resande inom kollektivtrafiken krävs 
betydligt större satsningar i Borås och Boråsregionen. 

Borås Stad bygger infrastruktur för bättre framkomlighet för busstrafiken och 
det är viktigt att Västra Götalandsregionen möter upp dessa satsningar med en 
anpassad och attraktiv kollektivtrafik. 

Bekvämlighet, punktlighet och pålitlighet för kollektivtrafiken måste bibehållas 
när Göteborg står inför stora om- och nybyggnationer. Att kunna arbets- och 
studiependla mellan Västra Götalands två största städer får inte innebära att 
resenärens behov till en attraktiv kollektivtrafikresa åsidosätts. 

Borås Stad har påbörjat ett arbete med revidering av Trafikförsörjnings-
programmet tillsammans med övriga Sjuhäradskommuner och kommer senare 
med en särskild skrivelse om revideringen från Boråsregionen. 

Kommunala initiativ gällande ny teknik måste i större omfattning uppmuntras 
av Västra Götalandsregionen och Västtrafik. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V), Annette Carlson (M), Martin 
Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) till förmån för Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande.   

Sammanfattning av ärendet 
Enligt de beslutade samverkansformerna kring kollektivtrafiken i Västra 
Götaland ska Västra Götalandsregionen årligen göra en avstämning av arbetet 
med implementeringen av trafikförsörjningsprogrammet och redovisa 
uppföljning av de mål som satts upp. Kommunerna ges då möjlighet att via de 
delregionala kollektivtrafikråden lämna yttranden på arbetet med att utveckla 
kollektivtrafiken.               
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Beslutsunderlag 
1. Remissbrev, 2019-03-06 

2. Uppföljning 2018 av målen i det regionala trafikförsörjningsprogrammet, 
2019-03-06 

3. Lägesrapport 2018, Trafikförsörjningsprogrammets strategier och  
utvecklingsområden 2019-03-06    
 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Lämna följande synpunkter: 

• För att uppnå fastställda mål om ökat resande inom kollektivtrafiken 
krävs betydligt större satsningar i Borås och Boråsregionen. 

• Borås Stad bygger infrastruktur för bättre framkomlighet för 
busstrafiken och det är viktigt att Västra Götalandsregionen möter upp 
dessa satsningar med en anpassad och attraktiv kollektivtrafik. 

• Bekvämlighet, punktlighet och pålitlighet för kollektivtrafiken måste 
bibehållas när Göteborg står inför stora om- och nybyggnationer. Att 
kunna arbets- och studiependla mellan Västra Götalands två största 
städer får inte innebära att resenärens behov till en attraktiv 
kollektivtrafikresa åsidosätts. 

• Borås Stad har påbörjat ett arbete med revidering av Trafikförsörjnings-
programmet tillsammans med övriga Sjuhäradskommuner och kommer 
senare med en särskild skrivelse om revideringen från Boråsregionen. 

• Kommunala initiativ gällande ny teknik måste i större omfattning 
uppmuntras av Västra Götalandsregionen och Västtrafik. 

Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Följande läggs till som 
en synpunkt i beslutet: ”Borås Stad framhåller att beslut om kollektivtrafikens 
dragning genom centrum är en fråga som ska avgöras i samverkan mellan 
kommunen och Västtrafik, i enlighet med tidigare upprättat avtal”, se bilaga. 

Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) tillstyrker Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
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Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej: vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande”. 
 

 
 

 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Johan Wikander (L), Thérese Björklund (S), Per 
Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson     
(C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD), 
Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Ida Legnemark (V) och Annette 
Carlson (M). 
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§ 195 Dnr KS 2016-00130 214 

Avsluta fullmäktigeuppdraget för annan markanvänd-
ning på Nordskogen: Torpa-Sjöbo 2:81 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Tillstyrka Samhällsbyggnadsnämndens beslut samt avsluta fullmäktigeuppdraget 
för Nordskogen.            

Sammanfattning av ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2018-12-13 att meddela Kommun-
styrelsen att vid prövningen av möjligheten att omvandla området för 
bostadsändamål så bedöms området inte vara lämpligt. Utifrån prövningens 
slutsats föreslår Samhällsbyggnadsnämnden att Kommunstyrelsen beslutar att 
avsluta uppdraget för Nordskogen.            

Beslutsunderlag 
1. Samhällsbyggnadsnämndens beslut om detaljplan för Nordskogen: Torpa-
Sjöbo 2016-01-26 

2. Samhällsbyggnadsnämndens beslut om planprogram för Nordskogen: Torpa-
Sjöbo 2018-12-19  
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